
 

 

15.01.25 

Referat      

SAMMUS bestyrelsesmøde den 13. januar 2025 på Hørvævsmuseet, Glamsbjerg. 

Til stede:  Steen Hjorth, Arvid Lisbjerg, Per M. Holm, Else Runge Pedersen, Thorhild Maaetoft, Birthe 

Jeppesen Afbud: Inge Lund. 

Vi startede med dejligt kaffebord i museets flotte cafe, hvor de mange frivillige samles til morgenkaffe hver 

mandag og onsdag inden man går til de mange funktioner på museet. Der var over 35 mødt. Vi fik en 

meget fin introduktion og en hurtig rundvisning i de imponerende lokaler. Meget fint sted for afholdelse af 

årsmødet. 

Ad 0. Dagsorden godkendt med tilføjelse Næste Nyhedsbrev under pkt.8. 

Ad 1. Referat fra 13.11.24 godkendt 

Ad 2. Sidste nyt fra kassereren og formand: 

a) Per omdelte og gennemgik den økonomiske status og de enkelte poster blev drøftet. Det ser meget 

fint og positivt ud. Regnskab og Budget 25 præsenteres på generalforsamlingen/årsmødet. 

Regnskabet blev underskrevet af bestyrelsen og gives herefter til revisorerne. 

b) Kun 1 restance fra 2024, 2 nye medlemmer siden sidst: Skælskør Museumsforening og Teknisk 

Museums Venner, Helsingør, pt. 82 medlemmer 

c) Steen deltager den 30.1. i work-shop ”ung i bestyrelsen” arrangeret af Danske Kulturbestyrelser 

d) Steen deltager via Østfyns museer den 14.1. i arrangement om moms og skat i museumsbranchen 

mm. 

Ad 3. Afholdte arrangementer.  

a) Dialogmøde på Poul la Cour museet er afholdt 13.11. men mødet på Amager museum, planlagt til den 

26.11., måtte aflyses pga. for få tilmeldinger. 

b) SoMe kurser afholdt i hhv. Nyborg den 28.11. og i Asnæs den 29.11.Der er tilbagemelding om stor 

tilfredshed på kurserne og ønske om mere tid. Der er ros til underviseren og Steen tager kontakt til de 

deltagende foreninger mhp. eventuel opfølgning. 

c) Steen orienterede om kontakten til Veluxfonden: Foreløbig kan vi fortsætte i 2025 på samme 

bevilling. Der arbejdes på at afholde møde med den nye kontaktperson i fonden. 

Ad 4. Medlemsfordele: 

a) 14 medlemmer har pt. tilmeldt sig til ForeningLet. 

b)  Ansøgninger til Veluxfonden går mere trægt. Proceduren er at foreningen udarbejder en ansøgning 

inden for de aftalte indsatsområder, ansøgningen sendes til SAMMUS (Per, Else), der afgiver et 



positiv svar og herefter ser vi ikke mere. Fremover vil vi anmode om en tilbagemelding fra 

ansøgeren, så der kan omtales gode eksempler på bevillinger i Nyhedsbrevet. 

c) Den reviderede aftale med Foreningslet blev godkendt og Steen underskriver aftalen 

d) Fondshåndbog: jf. tidligere drøftelser om fonde.dk omtales aftalen i kommende Nyhedsbrev. 

Ad 5. Honorering af kursusinstruktører. 

Uddybet sagsfremstilling i dagsordenen: 

Vi ændrer vores tidligere beslutning om aflønning, så vi følger Folkeuniversitetets takster for” 

forelæserhonorar, foredrag”: 

Pt. honorar for 3 lektioner er kr. 3.635,05 der er incl. 12,5% feriegodtgørelse. Dette er anvendt til 

instruktørerne/underviserne på de senest afholdte kurser. Dertil dækkes udgifter til transport (Statens lave 

kørselstakst). 

Ad 6. Kommende arrangementer 

a) Thorkild orienterede: Nyt kursustilbud til medlemmer, der har brug for intro til at anvende 

ForeningLet. Det kan sikre at systemet anvendes optimalt, at man får erfaringer fra andres brug af 

de forskellige funktioner og generelt kommer godt i gang. Thorkild laver en beskrivelse af kurset til 

Nyhedsbrevet. Det besluttes, at kursus henvender sig til SAMMUS-medlemmer, som har valgt at 

benytte ForeningLet 

b) Forårets dialogmøder:  

Det besluttedes at afholde 4 dialogmøder af ca. 2 timers varighed i foråret. Nu afsøges 

mulighederne, interessen, datoer og det praktiske i øvrigt af følgende: Arvid i Fjerritslev uge 14, 

Thorkild i Roskilde uge 15, Else i Åbenrå uge 18 og Steen i Middelfart uge 15. 

Bestyrelsesmedlemmernes erfaringer fra tidligere dialogmøder er, at der skal være tid til at lytte til 

alle og hører om foreningernes udfordringer og aktiviteter. Hvad kan vi lære af hinanden? Senest på 

årsmødet har vi nærmer fastsat tid og sted, så invitationerne kan udsendes. 

c) Inspirationsmøde, heldags lørdags-arrangement . Da vi skal have et møde øst for Storebælt, 

undersøges det om vi kan afholde det på Malergården ved Holbæk. 

d) Årsmøde/generalforsamlingen 15.3.2025 på Hørvævsmuseet. Der udsendes invitationer senest 4 

uger før. En deltager fra hver forening er gratis, derefter kr. 250,-.Ideer til beretningen og forløbet 

blev gennemgået og mulige eksterne oplægsholdere drøftet. Vi håber fortsat på ministerens 

deltagelse. Nye blokke og kuglepenne er klar. Alle modtager genvalg (Steen, Thorkild og Else). Inge 

og revisorerne er også på valg. 

Ad 7. Nordisk samarbejde. 

Projektbeskrivelsen var udsendt, skal drøftes på digitalt møde den 21.1. hvor Steen og Per deltager. 

Ansøgningen skal sendes til Nordisk kulturfond. Vi kan bemærke at projektet primært skal afdække 

hvordan museumsforeningerne i Sverige, Norge og Danmark arbejder.  

Ad 8. kort gennemgang af det kommende Nyhedsbrev. 

Ad 9. Kommende møder. 

Bestyrelsesmøde den 7.4. i Nyborg og så årsmøde den 15.3. på Hørvævsmuseet. 

 

Ad 10. tak for i dag. Referat Birthe Jeppesen 


